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ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar på remiss av promemorian Ny kärnkraft i Sverige - 
ett första steg 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad ställer sig bakom förslag i promemorian. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har beretts möjlighet att svara på rubricerad remiss från 
Klimat- och näringslivsdepartementet. 

Ärendet i sin helhet 

Förslaget till lag om ändring i miljöbalken innebär att 17 kap. 6 a § miljöbalken 
upphör att gälla vid utgången av februari 2024. Detta innebär att regeringen inte 
längre är förhindrad att tillåta en ny kärnkraftsreaktor som inte ersätter en 
permanent avstängd reaktor och uppförs på en plats där någon av de befintliga 
reaktorerna är lokaliserad.  

Förslaget innebär att regeringen ges förutsättningar att tillåta en ny 
kärnkraftsreaktor som inte enbart ersätter en äldre reaktor eller som inte är 
avsedd att uppföras på en plats där en reaktor har varit i drift. Övriga 
förutsättningar enligt miljöbalken och kärntekniklagen som ska tillämpas vid 
tillåtlighets- och tillståndsprövning för kärnteknisk verksamhet, inklusive 
kärnkraftsreaktorer, ändras inte genom promemorians förslag. Genom att 
förbudet mot att tillåta nya kärnkraftsreaktorer som inte enbart ersätter 
befintliga tas bort, öppnas nya möjligheter för en utökad energiproduktion i 
Sverige. Det öppnar för möjligheten att expandera kraftsystemet och att 
genomföra expansionen mer kostnadseffektivt. Därmed underlättas 
elektrifieringen av bland annat transportsektorn och industrin. Eftersom 
elektrifieringen är ett viktigt verktyg för klimatomställningen innebär ändringen 
även att klimatarbetet underlättas. 
Kommunfullmäktiges tillstyrkande krävs även fortsättningsvis för att regeringen 
ska få tillåta anläggningar för kärnteknisk verksamhet, inklusive 
kärnkraftsreaktorer. Förändringen gör det dock möjligt för företag som vill 

Bilaga till § 107 Svar på remiss av promemorian Ny kärnkraft i Sverige – ett första steg



Borås Stad 
  Sida 

2(2) 
 

 

bedriva kärnteknisk verksamhet att etablera sig i fler kommuner. Det innebär 
också en möjlighet att göra dessa kommuner attraktiva även för andra 
verksamheter än kärnkraftsindustrin, exempelvis för verksamheter som behöver 
värme eller vätgas som kan produceras av en kärnkraftsreaktor. 

Beslutsunderlag 
1. Remiss av promemorian Ny kärnkraft i Sverige – ett första steg 
 

Beslutet expedieras till 
1. Klimat- och näringslivsdepartementet, 

kn.remissvar@regeringskansliet.se 
 

 
Moderaterna, Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna i 
Kommunstyrelsen 

 

Annette Carlson (M) Niklas Arvidsson (KD) Andreas Exner (SD) 

 

mailto:kn.remissvar@regeringskansliet.se


Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-04-03: 

KU1: Svar på motion av Stefan Lindborg (V): Motion: Handlingsplan 
mot skolsegregation 

Vänsterpartiet accepterar att motionen besvaras med hänvisning till arbetet med Socialt hållbart 
Borås. Samtidigt vill vi betona att det i arbetet med Socialt hållbart Borås inte finns målformuleringar 
som knyter an till skolsegregation eller behovet av en likvärdig och kompensatorisk skola. Vi avser 
därför att följa hur frågan om skolsegregation hanteras inom ramen för Socialt hållbart Borås och om 
vi anser behov finns återkomma i frågan. 

Vänsterpartiet vill också framhålla att motionen inte enbart handlar om segregation avseende barn 
med utländsk bakgrund och barn som är födda i Sverige. Vi anser att skolsegregation behöver ses i 
ett bredare sammanhang och innehålla en rad olika sociala faktorer. I detta sammanhang är 
sannolikt föräldrars studiebakgrund en minst lika relevant variabel som ursprung. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 113 Svar på motion av Stefan Lindborg (V): Handlingsplan mot skolsegregationen
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Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda 
gynnande biståndsbeslut år 2022 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Rapporterna läggs till handlingarna. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kalla presidierna i Vård- och äldrenämnden, Sociala omsorgsnämnden och 
Lokalförsörjningsförvaltningen till ett kommande sammanträde med 
Kommunstyrelsen, för att redogöra för boendesituationen och hur de planerar 
att åtgärda bristen på boendeplatser.  

Sammanfattning  
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt social-tjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut.  

Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgs-nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen 

Bilaga till § 114 Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut år 2022
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I rapporten som läggs fram till Kommunfullmäktige framgår det att det råder 
brist på boendeplatser för 9 § LSS och 1 § SoL. För att ta tag i den platsbrist 
som nu rådet i Borås förslås att samla presidierna i Vård- och äldrenämnden, 
Sociala omsorgsnämnden och Lokalförsörjningsförvaltningen för att de ska 
redogöra för boendesituation och hur de planerar att åtgärda bristen på boende. 

 

Ärendet i sin helhet 
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt social-tjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut.  

Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgs-nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden lämna en statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 
4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för respektive 
beslut. I rapporten ska anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur 
lång tid som förflutit från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten 
ska vara avidentifierade. 

Som en yttersta konsekvens av lagändringen kan IVO ansöka hos Länsrätten 
om att den dömer ut särskild avgift till kommun som inte inom skälig tid 
tillhandahåller bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL eller 9 § LSS. 

IVO har kommit överens om att rapporteringen ska göras på ett enhetligt sätt 
över landet, genom e-socialtjänst. Det är ett webbaserat system för rapportering 
av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS. 

Kommunen har till IVO anmält en huvudrapportör som fungerar som 
kontaktperson gentemot IVO och sköter nyanmälan och ändringar av 
rapportörer. Det har också utsetts en rapportör per berörd förvaltning som 
sköter själva inrapporteringen av ej verkställda beslut till IVO. 

För att kunna följa ej verkställda beslut presenteras en graf över en längre 
period. 
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Beslutsunderlag 
 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 
§ SoL t.o.m. den 31 december 2022 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § LSS 
t.o.m. den 31 december 2022 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Arbetslivsnämnden 
2. Individ – och familjeomsorgsnämnden 
3. Sociala omsorgsnämnden 
4. Stadsrevisionen 
5. Vård- och äldrenämnden 

 
 
Moderaterna och Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 

 

 

  Marie Jöreteg (M)  Niklas Arvidsson (KD) 
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Dnr KS 2022-00667 1.4.2.0 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Riktlinjer - delaktighet och inflytande för medborgare 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Lägga styrdokumentet Riktlinjer – delaktighet och inflytande för medborgare till 
handlingarna utan vidare åtgärd. 

Ärendet i sin helhet 
Sedan 2013 har Borås Stad haft riktlinjer för medborgardialog. En 
översyn/revidering av riktlinjerna har genomförts under 2022 – 2023 och 
förslag på nytt namn är riktlinjer – delaktighet och inflytande för medborgare. 
Kommunfullmäktiges beredningsgrupp för medborgarinflytande har haft 
ansvaret för revideringen av riktlinjerna, förslag på riktlinjer har dock tagits 
fram i bred samverkan.  
Riktlinjerna har varit ute på remiss hos samtliga nämnder och bolag. Av de 
nämnder som valt att yttra sig tillstyrker alla utom Kulturnämnden 
styrdokumentet. Kulturnämnden avstyrker förslaget på riktlinjerna med 
motiveringen att nämnden anser att dokumentet är för vagt för att tjäna som 
vägledning och föreslår att dokumentet istället skrivs om till en Policy. 

Flera nämnder har dock ett antal förslag på förändringar. Bland annat 
efterfrågas en del förtydliganden och utvecklande av olika begrepp och 
inflytandeformer.  Några nämnder efterfrågar tydligare koppling till 
Barnkonventionen. Både förtydliganden av begrepp och utvecklade 
resonemang om hur riktlinjerna kan användas kommer att finnas med i den 
vägledning som nämns under rubriken ”stödmaterial”. Vägledningen är en 
revidering av den nuvarande handboken för medborgardialog men den kommer 
ha ett bredare perspektiv än tidigare. 

De bolag som svarat på remissen är Borås Energi och Miljö AB som avstår från 
att yttra sig samt BoråsBorås TME och Industribyggnader i Borås AB som båda 
tillstyrker remissen utan något förslag på ändringar. 

Kommunstyrelsens bedömning 
Kommunstyrelsen förslår till Kommunfullmäktige att lägga styrdokument till 
handlingarna utan vidare åtgärd. 

Bilaga till § 115 Riktlinjer – delaktighet och inflytande för medborgare
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I Borås Stads Välfärdsbokslut 2021 pekas tre större utmaningar för Borås Stad 
ut, varav en handlar om inkludering och ökat deltagande för alla. Det finns 
skillnader i vilka som deltar i samhället, vilket utmanar det faktiska jämlika 
deltagandet på alla nivåer. Riktlinjerna har i förslaget ett bredare perspektiv än 
tidigare och inkluderar flera typer av inflytandeformer, inte bara dialog. 
Riktlinjerna innehåller också ett antal principer för ett systematiskt och 
samordnat arbete för delaktighet och inflytande för alla verksamheter i Borås 
Stad att arbeta utefter. 
Flera av de språkliga ändringar som föreslagits i remissvaren har tillgodosetts 
och riktlinjerna har sedan dess ändrats utefter dessa. Som nämns i 
styrdokumentet kommer det tas fram ett kompletterande stödmaterial. I 
stödmaterialet kommer bland annat begrepp förklaras och inflytandeformer 
tydliggöras därför har dessa förslag på ändringar inte tillgodosetts i riktlinjerna.  

Rättighetsanalys 
Riktlinjer för delaktighet och inflytande för medborgarinflytande är ett 
förvaltningsövergripande styrdokument som pekar ut Borås Stads 
ambitionsnivå i arbetet för delaktighet och inflytande. Förhoppningen är att 
riktlinjerna bidrar till ett mer systematiskt arbete för delaktighet och inflytande 
och ställer krav på att inkludera ett tydligare rättighetsperspektiv i allt från 
planering och genomförande till uppföljning och återkoppling. Principerna i 
styrdokumentet tydliggör vikten av att se samtliga medborgare som 
rättighetsbärare där alla ska ha möjlighet att delta i samhällets utveckling utan 
någon form av exkludering och diskriminering. Rätten att delta i frågor som rör 
en själv finns tydligt med i flera svenska lagar varav några presenteras i analysen, 
men är också tydlig i Visionen om framtidens Borås. 

Under arbetet med revideringen av riktlinjerna så har ett antal 
förvaltningsövergripande workshops anordnats.. Under dessa workshops och i 
efterföljande dialog har deltagarna varit involverade i och kommit med åsikter 
om framtagandet av riktlinjerna.  

Medborgarna, som i det långa loppet är de som kommer att beröras av 
riktlinjerna, har varken deltagit i revideringen eller fått lämna sina synpunkter på 
det nya förslaget. Detta då styrdokumentet framförallt är ett internt dokument 
med syfte att skapa ramarna för Borås Stads systematiska arbete för 
medborgarinflytande.  

 

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och miljö AB yttrande, 2022-09-21 
2. Valnämnden yttrande, 2022-09-23 
3. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden yttrande, 2022-10-27 
4. Industribyggnader i Borås AB yttrande, 2022-10-27 
5. BoråsBorås TME AB yttrande, 2022-10-27 
6. Fritids- och folkhälsonämnden yttrande, 2022-11-01 
7. Förskolenämnden yttrande, 2022-11-01 
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8. Arbetslivsnämnden yttrande, 2022-11-18 
9. Samhällsbyggnadsnämnden yttrande, 2022-11-23 
10. Lokalförsörjningsnämnden yttrande, 2022-11-24 
11. Miljö- och konsumentnämnden yttrande, 2022-11-24 
12. Kulturnämnden yttrande, 2022-11-25 
13. Sociala omsorgsnämnden yttrande, 2022-11-25 
14. Servicenämnden yttrande, 2022-11-28 
15. Tekniska nämnden yttrande, 2022-11-29 
16. Grundskolenämnden yttrande, 2022-11-30 
17. Vård- och äldrenämnden yttrande, 2022-12-02 
18. Individ- och familjeomsorgsnämnden, 2022-12-07 
19. Rättighetsanalys 
20. Remissammanställning 
21. Kommunfullmäktigeskrivelse 
22. Riktlinjer – delaktighet och inflytande för medborgare, 2023-02-06 

 
 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
3. Vård- och äldrenämnden, van.diarium@boras.se  
4. Förskolenämnden, FN.diarium@boras.se  
5. Borås Energi och Miljö AB, registrator@borasem.se  
8. Industribyggnader i Borås AB, ibab@boras.se 
11. Samhällsbyggnadsnämnden, sbf.diarium@boras.se 
13. Lokalförsörjningsnämnden, LN.diarium@boras.se 
14. Servicenämnden, sn.diarium@boras.se 
17. Grundskolenämnden, GRN.diarum@boras.se 
18. Miljö- och konsumentnämnden, MF.diarium@boras.se 
21. Tekniska nämnden, tek.diarium@boras.se 
22. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, UN.diarium@boras.se 
23. Individ- och familjeomsorgsnämnden, IFON.diarium@boras.se 
24. Arbetslivsnämnden, ALN.diarium@boras.se 
25. Sociala omsorgsnämnden, son.diarium@boras.se 
27. Kulturnämnden, KN.diarium@boras.se 
28. Fritids- och folkhälsonämnden, FF.diarum@boras.se 
29. Valnämnden, valnamnden@boras.se  
 

 

Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 

Niklas Arvidsson (KD) 

Helena Ishizaki (KD) 

Emanuel Mäkinen (KD) 
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Alternativt förslag till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-04-03: 

KU3: Riktlinjer för delaktighet och inflytande 

Vänsterpartiet anser att Riktlinjer för delaktighet och inflytande borde ha remitterats till partierna för 
synpunkter inför behandlingen. För vår del är kommuninvånarnas möjlighet till delaktighet i och 
inflytande över beslut som fattas i kommunala församlingar viktiga. Samtidigt fyller partierna en helt 
avgörande funktion i vår parlamentariska demokrati. Därför menar vi att det är principiellt viktigt att 
partiorganisationerna ges tillfälle att yttra sig i en sådan här viktig fråga. 

Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet Kommunstyrelsen besluta: 

- Att Riktlinjer för delaktighet och inflytande återremitteras för att kompletteras med en
remissrunda till partiorganisationerna.

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 115 Riktlinjer – delaktighet och inflytande för medborgare



Alternativt förslag till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-04-03: 

E4: Framtagning av regelverk och informationsmaterial avseende 
intraprenader (Budgetuppdrag 2021) 

Vänsterpartiet är inte konsekvent motståndare till intraprenader. Vi ser att sådana kan medföra 
positiva delar i form av att underlätta för inflytande för de anställda. Vidare kan de också innebära 
att nya metoder utvecklas. Samtidigt ser vi också risker med att minska den kommunala demokratins 
möjlighet att påverka verksamheten. Med bakgrund i detta anser vi att det skulle vara rimligt att 
regelverket för intraprenader först införs som en försöksverksamhet för att sedan utvärderas. Införda 
intraprenader under försöksverksperioden kan ändå leva vidare efter försöksperiodens avslutande. 

Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 

- Att Kommunstyrelsens uppdrag om framtagning av regelverk och informationsmaterial
avseende intraprenader är genomfört. Uppdraget kan därmed avskrivas.

- Intraprenad som verksamhetsform ska införas i Borås Stad som en försöksverksamhet som
utvärderas senast 2026-06-30. Därefter fattas ett beslut om intraprenad som
verksamhetsform ska bli permanent.

- Borås Stads nämnder ska under försöksperioden informera om möjligheten att driva
verksamheter i intraprenadform.

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 122 Framtagning av regelverk och informationsmaterial avseende intraprenader (Budgetuppdrag 
2021)



Initiativ i Kommunstyrelsen 
Borås den 31 mars 2023 

Möjliggör folktandvård i Sandared 

Den 8 mars var politiker och tjänstemän inbjudna att delta på Sandaredsbygdens ortsråd. På mötet 
ställdes frågan ifall folktandvården i Sandared skulle vara kvar. Byggnaden som 
tandläkarmottagningen huserat i har drabbats av mögelproblem och är i så dåligt skick att lokalerna 
inte längre kan användas. Borås Stad är fastighetsägare och Lokalförsörjningsnämnden har skickat en 
begäran om att få riva byggnaden. 

För tandvård ansvarar Västra Götalandsregionen och i Borås Tidning (31 mars) beskrivs att regionen 
söker alternativ så att folktandvården kan vara kvar i Sandared. Det är ca 3000 patienter som idag 
hänvisas till Borås, bl a skolelever. 

Vi anser att kommunen ska göra vad den kan för att underlätta vardagen för kommuninvånarna och 
därför ta initiativ till dialog om hur kommunen tillsammans med regionen kan möjliggöra att 
folktandvård åter igen kan erbjudas i Sandared. 

Kommunstyrelsen föreslås påbörja dialog med Västra Götalandsregionen om hur Borås Stad kan vara 
behjälpliga så att folktandvård kan erbjudas i Sandared.  

Moderaterna i Kommunstyrelsen 
Annette Carlson 
Marie Jöreteg 
Hasse Ikävalko 
Elvira Löwenadler 
Björn-Ola Kronander 

Bilaga till § 123 Initiativärende: Möjliggör folktandvård i Sandared



Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post
boras.stad@boras.se 

Telefon 
033-35 70 00 vxl

Sida 
1(2) 

Datum 
2023-04-03 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00470 3.2.1.0 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Borås Stads Miljöprogram 

Kommunstyrelsen beslutar 
Borås Stads Miljöprogram återremitteras till Stadsledningskansliet för att enligt 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-12-07-08 komplettera ärendet med 
konsekvensbeskrivningar om vilka effekter på arbetsbelastning föreslagna 
åtgärder i miljöprogrammet får. 

Sammanfattning  
Borås Stads miljömål antogs första gången 2003 och har reviderats ett flertal 
gånger. Under 2021 begärdes en förlängning av nuvarande miljömål för att 
hinna omstrukturera arbetssätt och processer i ett nytt strategiskt dokument 
som innefattar stora delar av stadens miljöarbete. Det har tidigare saknats ett 
helhetstänk och ett övergripande arbetssätt för att samla ihop stadens 
miljöarbete. Borås Stads Miljöprogram är det dokument som ska hålla ihop 
strategiska dokument inom miljöområdet exempelvis energi- och 
klimatstrategin, avfallsplan och VA-plan.  

Ärendet i sin helhet 
Borås Stads miljömål antogs första gången 2003 och har reviderats ett flertal 
gånger. Under 2021 begärdes en förlängning av nuvarande miljömål för att 
hinna omstrukturera arbetssätt och processer i ett nytt strategiskt dokument 
som innefattar stora delar av stadens miljöarbete. Det har tidigare saknats ett 
helhetstänk och ett övergripande arbetssätt för att samla ihop stadens 
miljöarbete. Borås Stads Miljöprogram är det dokument som ska hålla ihop 
strategiska dokument inom miljöområdet exempelvis energi- och 
klimatstrategin, avfallsplan och VA-plan.  

I december 2022 återremitterades Miljöprogrammet från Kommunfullmäktige 
till Kommunstyrelsen för att komplettera ärendet med 
konsekvensbeskrivningar om vilka effekter på verksamheternas ekonomi och 
arbetsbelastning föreslagna åtgärder i miljöprogrammet får. 

Vänsterpartiet efterfrågade tillägg om ljusstörningar, vilket har bearbetas och 
lyfts in i programmet. Ytterligare yrkande på textändringar bifalles inte. 

Bilaga till § 124 Borås Stads Miljöprogram
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Moderaterna, Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna efterfrågade 
konsekvensbeskrivningar om vilka effekter på verksamheternas ekonomi och 
arbetsbelastning föreslagna åtgärder i miljöprogrammet får. 

Ekonomiska frågeställningar hanteras inte vid antagande eller revidering av 
styrdokument och kommer således inte hanteras i detta ärende. Borås Stads 
Riktlinjer för styrdokument, sid 10, anger följande: ”Innebär styrdokumentet 
ekonomiska konsekvenser som särskilt behöver planeras för? Att anta ett styrdokument i sig 
innebär inte att medel överförs för att till exempel genomföra en aktivitet i en plan. Detta 
måste tas i ett separat beslut eller helst i budgeten.” 

Konsekvensbeskrivning av effekter på arbetsbelastning har inte kunnat 
redovisas av Kommunstyrelsen. Ärendet översänds därför till Miljö- och 
konsumentnämnden för att beskriva vilken arbetsbelastning föreslagna åtgärder 
innebär för verksamheterna. 

Sverigedemokraterna ansåg att det vore tillräckligt med att fastslå att 
verksamheten ska vara i enlighet med miljöbalken. Vid framtagandet av Borås 
Stads Miljöprogram har det identifierats lokala huvudområden som Borås Stad 
behöver prioritera. Utan styrdokument gällande områdena miljö, klimat, avfall, 
skogsbruk, samhällsbyggnad mm. så skulle det vara mycket svårt för Borås Stad 
att fånga upp komplexiteten samt följa upp huruvida exempelvis lagkrav, 
miljömål och åtaganden (nationella och globala) efterföljs. 

 

Beslutsunderlag 
1. Borås Stads Miljöprogram inklusive bilaga 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Borås Stads Miljöprogram 
 
 
 
Moderaterna, Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna i 
Kommunstyrelsen 
 
 
Marie Jöreteg (M)  Niklas Arvidsson (KD) Andreas Exner (SD)



Alternativt förslag till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-04-03: 

SP1: Borås Stads Miljöprogram 

I samband med Kommunfullmäktiges beslut om återremiss hade Vänsterpartiet ett alternativt förslag 
om ett antal förändringar i det upprättade förslaget. Vi stödde inte återremissyrkandet utan ansåg 
att frågan skulle avgöras på sammanträdet. Ett av de förslag till förändringar som vi lyfte fram har 
tillgodosetts i det nya förslaget. Även vårt förslag till förändring om att Kommunstyrelsen ska följa 
upp programmet har inarbetats i förslaget. Vi tycker dessa förändringar är bra men väljer att lyfta det 
som återstår av vårt alternativa förslag från föregående behandling. 

Vår förändring innebär att två stycken som detaljerat beskriver hur vi ska arbeta med programmet 
utgår. I de nya riktlinjerna för styrdokument (som ännu inte har fastställts av kommunfullmäktige) 
framgår följande: 

”Programmet tar inte slutlig ställning till metoder eller utförande, utan kan t.ex. ange alternativ att ta 
ställning till i plandokument eller i verkställighet.” 

Denna formulering menar vi inte är förenlig med innehållet i de två stycken som vi vill stryka. 

Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 

- Att Borås Stads miljöprogram antas med ändringen att under avsnitt 7 stryka texten ”Borås
Stad ska etablera … kunskapskravet i Miljöbalken.”

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 124 Borås Stads Miljöprogram



Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-04-03: 

SP4: Svar på motion av Anne Rapinoja (V): Motion: Stadsodlingar är 
mötesplatser 

Vänsterpartiet tycker det är ett steg framåt att Fritids- och folkhälsonämnden har fått det 
övergripande ansvaret för stadsodlingar. Vi välkomnade uppdraget som nämnden fick i budgeten för 
2022 om att tydliggöra förutsättningarna för stadsodling och förenkla för föreningar och invånare att 
vara delaktiga i detta. För precis som titeln i motionen anger är stadsodlingar en viktig mötesplats för 
boråsarna. Samtidigt beklagar vi att detta uppdrag inte är utfört under 2022 – vi behöver komma 
snabbare fram i denna fråga för att ta till vara det engagemang som finns. Vänsterpartiet kommer att 
fortsätta bevaka frågan – i berörd nämnd och i fullmäktige. 

Det är uppenbart att olika kommuner behandlar allmän platsmark på olika sätt när det gäller 
stadodlingar. Ett exempel där tolkningen är mer positiv är Helsingborg, där man från stadens sida 
tecknar avtal med föreningar om odling på allmän platsmark. Ingen stans i avtalet framgår att 
odlingen är tidsbegränsad till ett år. Däremot är avtalet tydligt med att allmänheten måste ha tillgång 
till berörd plats. När det gäller upplåtelsen av allmän platsmark i Borås konstateras i svaret på 
motionen att det är Tekniska nämnden som ansvarar för detta. Frågan som vi ställer oss – och 
kommer att följa upp – är hur man där arbetar för att möjliggöra stadsodling för föreningar och 
individer. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 127 Svar på motion av Anne Rapinoja (V): Stadsodlingar är mötesplatser



Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

SVAR PÅ MOTION 
Sida 

1(4) 

Datum 

2023-04-03 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00216 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

Svar på motion av Olle Engström (SD): Utveckla stödet 

för anhöriga till kriminella 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

att  ge nämnderna inom det sociala klustret (Arbetslivsnämnden, Individ- och 

familjeomsorgsnämnden, Vård- och äldrenämnden och Sociala 

omsorgsnämnden) i uppdrag att gemensamt, och i nära samarbete med 

organisationen Solrosen, utreda hur anhörigstödet kan utvecklas i Borås 

Stad till att även omfatta anhöriga till kriminella  

att  bifalla motionen 

Sammanfattning 

Olle Engström, Sverigedemokraterna (SD) har vid Kommunfullmäktiges 

sammanträde 2022-02-24 lämnat in en motion om att utveckla stödet för 

anhöriga till kriminella och föreslagit Kommunfullmäktige besluta att lämplig 

nämnd utreder hur anhörigstödet kan utvecklas i Borås Stad till att även 

omfatta anhöriga till kriminella. 

Motionen har skickats på remiss till Arbetslivsnämnden, Fritids- och 

folkhälsonämnden, Individ- och familjeomsorgsnämnden, Sociala 

omsorgsnämnden, Vård- och äldrenämnden, Svenska kyrkan samt till Solrosen. 

Samtliga utom Svenska kyrkan har lämnat sitt yttrande till motionen.  

Samtliga av de svarande har tillstyrkt motionen och menar att frågan bör 

utredas. Dock påpekar Vård- och äldrenämnden och Individ- och 

familjeomsorgsnämnden att frågan berör samtliga nämnder i det sociala klustret 

och frågan behöver därför utredas gemensamt av de fyra nämnderna. Fritids- 

och folkhälsonämnden framhäver Solrosens arbete och anger att samarbetet 

mellan Borås Stad och Solrosen bör utvecklas ytterligare i kombination med att 

samarbetet med befintliga verksamheter i staden utvecklas.  

Kommunstyrelsen föreslår därför att nämnderna inom det sociala klustret 

(Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgsnämnden, Vård- och 

äldrenämnden och Sociala omsorgsnämnden) får i uppdrag att gemensamt, och 

i nära samarbete med organisationen Solrosen, utreda hur anhörigstödet kan 

utvecklas i Borås Stad till att även omfatta anhöriga till kriminella samt att 

motionen därmed anses besvarad.  

Bilaga till § 130 Svar på motion av Olle Engström (SD): Utveckla stödet för anhöriga till kriminella
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Ärendet i sin helhet 

Olle Engström (SD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2022-02-24 

lämnat in en motion om att utveckla stödet för anhöriga till kriminella. I 

motionen beskriver motionären vikten av att ge stöd till anhöriga som enligt 

forskning drabbas på liknande sätt som de dömda själva. I motionen beskrivs 

det anhörigstöd som finns i Borås Stad i dag, vilket framför allt är organiserat 

under Vård- och äldrenämnden men är mer inriktat mot sjukdom, missbruk, 

psykisk ohälsa och funktionsnedsättningar.  

Vidare anges i motionen att det finns ett visst stöd till anhöriga till kriminella i 

vårt civilsamhälle. Solrosen, som bedrivs med ekonomiskt stöd från bland annat 

Borås Stad, är en sådan organisation. 

Motionären anser att det är uppenbart att Borås Stad behöver kraftsamla och 

stärka insatser och stöd för anhöriga till kriminella i sin egen organisation eller 

genom ett utvecklat samarbete med föreningar eller andra organisationer. I 

motionen anges att det ytterst handlar om att i samtal stötta anhöriga i att finna 

modet att konfrontera sitt barn samt att ge god information kring vilka 

hjälpinsatser som finns tillgängliga. Även bör möjligheten till anonymitet ses 

över för en trygg process. 

Motionen har skickats på remiss till Arbetslivsnämnden, Fritids- och folkhälso-

nämnden, Individ- och familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden, 

Vård- och äldrenämnden, Svenska kyrkan samt till Solrosen. Samtliga utom 

Svenska kyrkan har yttrat sig över motionen.  

Arbetslivsnämnden tillstyrker motionen och ser positivt på att utveckla 

anhörigstödet för anhöriga till kriminella. Nämnden anser att frågan behöver 

utredas för att hitta lämpliga insatser samt hos vilken nämnd frågan ska ligga. 

Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker att lämplig nämnd utreder hur 

anhörigstödet kan utvecklas i Borås Stad till att även omfatta anhöriga till 

kriminella. I sitt svar beskriver nämnden den ideella föreningen Solrosens 

verksamhet (se vidare under Solrosen) som arbetar uppsökande via 

kriminalvården och ger bland annat samtalsstöd på häkten, anstalter och inom 

frivården. Nämnden stödjer föreningen Solrosen ekonomiskt och nämnden 

menar att samarbetet mellan Borås Stads verksamheter och Solrosen behöver 

utvecklas ytterligare i kombination med att samarbetet med befintliga 

verksamheter i staden utvecklas. 

Individ- och familjeomsorgsnämnden tillstyrker motionen och i sitt svar återger vad 

motionären anfört i motionen. Nämnden ser ett behov av att utreda hur 

anhörigstödet till kriminella är ordnat och hur det kan utvecklas. Nämnden 

anser vidare att frågan behöver utredas gemensamt av nämnderna i det sociala 

klustret. 

Sociala omsorgsnämnden har tillstyrker motionen. 
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Vård- och äldrenämnden tillstyrker motionen och att frågan måste utredas 

gemensamt av nämnderna i det sociala klustret. I sitt svar anger nämnden att de 

har ansvar för anhörigstöd i Borås Stads vilket är till för alla personer, oavsett 

ålder, som stödjer eller hjälper en person som har missbruks- eller beroende-

problem, långvarig sjukdom, psykisk ohälsa eller funktionsnedsättning. Det kan 

vara en familjemedlem, släkting eller god vän och den anhöriga behöver inte bo 

med personen för att hen ska räknas som anhörig. Sedan 2021 omfattar 

anhörigstödet även barn och unga under 18 år. Nämnden anger också i sitt svar 

att alla som arbetar med anhörigstöd har tystnadsplikt. 

Att utveckla anhörigstödet till att även omfatta anhöriga till kriminella är enligt 

nämnden en fråga som rör alla nämnder i det sociala klustret och behöver 

därför utredas gemensamt av de fyra nämnderna i det sociala klustret.  

Solrosen tillstyrker motionen utifrån en önskan om att utveckla samarbetet med 

Borås Stad så att den samlade kunskapen och erfarenheten inom området 

kommer barn och familjer i Borås till godo och bättre kan svara på det stora 

behov som finns. Solrosen har lång erfarenhet och ett gott samarbete med 

staden och är redo för att utveckla och utöka arbetet i Borås. 

Kommunstyrelsens ställningstagande 

Kommunstyrelsen delar motionärens uppfattning om vikten av att utveckla 

stödet för anhöriga till kriminella. Samtliga remitterade nämnder samt 

organisationen Solrosen tillstyrker motionen och Kommunstyrelsen delar 

Arbetslivsnämnden och Individ- och familjeomsorgsnämndens uppfattning om 

att frågan berör samtliga nämnder i det sociala klustret och behöver utredas 

gemensamt av dessa nämnder, i nära samarbete med organisationen Solrosen.  

Kommunstyrelsen föreslår därför att nämnderna inom det sociala klustret 

(Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgsnämnden, Vård- och 

äldrenämnden och Sociala omsorgsnämnden) får i uppdrag att gemensamt, och 

i nära samarbete med organisationen Solrosen, utreda hur anhörigstödet kan 

utvecklas i Borås Stad till att även omfatta anhöriga till kriminella samt att 

motionen därmed ska bifallas.  

Beslutsunderlag 

1. Motion: Utveckla stödet för anhöriga till kriminella 

2. Yttrande från Fritids- och folkhälsonämnden 2022-08-23 

3. Yttrande från Arbetslivsnämnden 2022-08-29 

4. Yttrande från Individ-och familjeomsorgsnämnden 2022-08-29 

5. Yttrande från Sociala omsorgsnämnden 2022-08-29 

6. Yttrande från Vård- och äldrenämnden 2022-08-30 

7. Yttrande från organisationen Solrosen 2022-08-31 

Samverkan Olle Engström (SD)  

"[Klicka och skriv här]"  
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Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. Fritids- och folkhälsonämnden/ff.diarium@boras.se 

2. Individ- och familjeomsorgsnämnden/ifon.diarium@boras.se 

3. Sociala omsorgsnämnden/Son.diarium@boras.se 

4. Vård och äldrenämnden/van.diarium@boras.se 

5. Arbetslivsnämnden/aln.diarium@boras.se 

6. Solrosen Borås/solrosen@raddningsmissionen.se 

 

 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd   Ledamot  

    

 
 

mailto:familjeomsorgsnämnden/ifon.diarium@boras.se
mailto:omsorgsnämnden/Son.diarium@boras.se
mailto:äldrenämnden/van.diarium@boras.se
mailto:solrosen@raddningsmissionen.se
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Bilaga till § 131 Svar på motion av Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och Jonas Ellerstrand (SD): 
Avsluta medlemskap i FairTrade
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Alternativt förslag till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-04-03: 

K1: Marknadsföringssamarbete IF Elfsborg 2023 

Vänsterpartiet är positiva till att ingå ett marknadsföringssamarbete med IF Elfsborg för den 
kommande allsvenska säsongen. Inför framtida diskussioner om liknande avtal med Elfsborg vill vi 
däremot uppdra åt Stadsledningskansliet att föra en diskussion med klubben om motprestationer i 
avtalet som kommer alla Borås Stads kommunmedborgare till del, inte bara de som är anställda av 
staden. Till exempel skulle man kunna tänka sig en bredare utdelning av biljetter till Elfsborgsdagen. 

Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet Kommunstyrelsen besluta: 

- Att Stadsledningskansliet uppdras att i framtida diskussioner med IF Elfsborg om
marknadsföringssamarbeten diskutera möjligheten till motprestationer i avtalet som
kommer samtliga kommunmedborgare till del.

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 131 Svar på motion av Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och Jonas Ellerstrand (SD): 
Avsluta medlemskap i FairTrade
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